
Informationsmøde
Hyldespjældet helhedsplan 

1INFORMATION OM HELHEDSPLANEN D. 23. NOVEMBER  2020



2INFORMATION OM HELHEDSPLANEN D. 23. NOVEMBER  2020

Dagsorden
 1. Status på projektet/renoveringen 

  - Myndighedsprojekt 

 2. Pilotprojekt

  - Hvad er erfaringerne fra de forskellige løsninger?

 3. Fokusgruppernes arbejde; status på beslutninger og hvor langt vi er nået

 4. Status: Lægeklinikken

 5. Beboerhensyn under renoveringen

 6. Den videre proces
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Status på projekt 

Der er sendt myndighedsprojekt, der er en ansøgning om byggetilladelse, til kommunen. 

Myndighedsprojektet indeholder bl.a. en overordnet beskrivelse af byggeriet og af indretningen af de 
boliger der skal bygges om. 

Et renoveringsprojekt (helhedsplan) forløber sjældent ‘lige ud af landsvejen’ 

Planlagt forløb

Faktisk forløb
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Pilotprojekt Tømmerstræde 17

Udadgående terrassedør. 
Hvid indvendig; udvendig samme 
farve som eksisterende

Facadeintegreret ventilation 
Betonreperationer (evt. på anden 
adresse)

Radonsug 

Vinduer samme farve som eksisterende 
- hvide indvendige

Tag udskiftes (udføres 
senere)

Der kommer prøve på skodde i projekt-
kklinikken 

Badeværelsesvindue - 
forkert farve

El-låge

Hoveddør

Vindueskarm 
Evt. tilvalg af vindueskarm, 
ikke besluttet endnu.
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03.11.202012

• Radon

Blok 19 

Gennemgang og snak om pilotprojekt 

Type A9 Type B3 Type C1 Type C2Type A2 x 2

Dato Konst. Kontrol. Godk.

Projektnr. Mål.

Tegnings nr. Rev.

Tegn.Rev

Dato Konst./Tegn. Kontrol./Godk.Rev Tekst.

1 : 100

2020-10-30 KWP KSM FSJ

1100042012

BO-VEST
Hyldespjældet - Blok 19

Eksisterende gadefacade, udsnit af blok 19
Type A9, B3, A2, C1 og C2 K01_L19_S2_H2_EXX_N01

K01_L19_S2_H2_EXX_N01

MYNDIGHEDSPROJEKT - Ombygningsboliger

Hannemanns Allé 53
DK-2300 København S
+45 51 61 10 00
+45 51 61 10 01
www.ramboll.dk

COPE

Opstalt, eksisterende gadeside

Pilotprojekt radonsug

Princip for hvordan der skal etableres radonsug  - det bliver kun ført sug ud i en bolig pr. ‘blok’. Løsning ift. flere etager er ikke afklaret 
endnu. 
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Øvrige pilotprojekt

• Tag: Der bliver udført prøve på tag - forventet afsluttet omkring jul

• Trappe: Der er monteret prøve på betontrappe, Mesterslippen 6 

• Skur: Der opføres prøve på skur, Bryggerlængen 28

• Ny dør: Der monteres prøve på hoveddør i Tømmerstræde 17 - slutningen af november 

• Facadefarver: Test af en yderligere prøve på facadefarve udføres i Tømmerstræde 17
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Åbent hus Tømmerstræde 17

Hvad med eksisterende 
badeværelsesventilation? 

Ventilation skal være lydløs! 

Stort ønske med 3-lags 
vinduer! 

Hoveddøren giver lys til 
entréen, det er fint. 

Bekymring om radonsuget 
kan høres (larmer det)? 

Dejligt med mere lys 
til boligen ift. de hvide 
indvendige vindues 
rammer!
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Fokusgruppernes arbejde 
Status facader, vinduer og døre
Hoveddør: Endelig udfomning af hoveddør er ikke afklaret endnu; der arbejdes stadig i fokus-
gruppen
Vinduer: Alle vinduer, hvor der ikke er skodder, vil blive udadgående. Alle vinduer ved skodder 
bliver indadgående. Vinduerne har pudsebeslag og tyverisikring
Skodder: I alle boliger/vinduer, hvor der er skodder i dag, vil der blive monteret nye. Der vil være 
mulighed for at tilkøbe skodder under helhedsplanen, der hvor der ikke er skodder i dag - efter-
følgende er det ikke muligt at tilvælge skodder
Facader: Der arbejdes stadig på at finde facadefarve
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Fokusgruppernes arbejde
Status ombygning boliger
Der etableres 20 sammenlægnings- og 20 tilgængelighedsboliger.  I disse boliger etableres der 
bl.a. nye køkkener og bad. Beboere der bor i boligerne er orienteret. I forbindelse med tilgæn-
gelighedsboligerne arbejdes der i øjeblikket med:
Udestuer: Tilgængelighedsboligerne er små, så der indhentes pris ift. at etablere udestue til dis-
se boliger som et ekstra suplement
Ekstra skur: Der etableres skur til ombygningsboligerne med indgang fra stien 
Tilgængængelighed: Ankomst til tilgængelighedsboligerne og adgang til skur i haven
Lydisolering: Når der ombygges boliger kan der blive bedre lydisoleret
Ventilation: Der etableres mekanisk ventilation i boligerne 
Tilvalg: Der udarbejdes med to tilvalgsmuligheder ift. køkkener i de 40 ombygningsboliger

Rampe til tilgængelighedsbolig
Suplements rum 

Fremtidig boligerEksisterende bolig

Tilgængelighedsbolig 
Stueetage

Sammenlægningsbolig 
1. sal + 2. sal
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Fokusgruppernes arbejde
Status skure

U1 U2 U3 U4

UA

UB

19
60

Udestue
snit

890 890 890 890

98
0

98
0

3570

UAUB

120

Tag:
Gennemsigtige PC bølgeplader
Lægte 38 x 73
Spær 95x45

Bæring mod bygning:
Spær 145 x 45
Fastgjort med klæbeanker

Bæring:
Spær 145 x 45
2 Søjler 100 x 100

Aluglasparti

Gulv:
Beton fliser
sat i stabil grus

Eksisterende ydervæg

Fundament:
Lekablokke
Insitu beton

U1 U2 U3 U4UAUB

Dato Konst. Kontrol. Godk.

Projektnr. Mål.

Tegnings nr. Rev.

Tegn.Rev

Dato Konst./Tegn. Kontrol./Godk.Rev Tekst.

1 : 20

2020-08-26 KWP - -

1100042012

BO-VEST
Hyldespjældet - Bygningsdele

Udestue
Skitse Udestue

Skitse Udestue

Hannemanns Allé 53
DK-2300 København S
+45 51 61 10 00
+45 51 61 10 01
www.ramboll.dk

BSN

FORELØBIGT TRYK 2020-08-27

1 : 20
Udestue plan

1 : 20
Udestue snit

1 : 20
Udestue syd

1 : 20
Udestue vest

Det er besluttet i fokusgruppen at der skal opføres en prøve på skur. Desuden bliver der: 
Indhentet pris på installation af el og etablering af sedumtag. Der findes efterfølgende ud af 
om el evt. bliver et tilvalg og om der skal etableres sedumtag
Flisebelægning etableres som gulv i skurene. det bliver 30x 30 fliser
Træsorter Der arbejdes med analyse af træsorter ift. bæredygtighed, drift og vedligehold

07.10.2020 6

S1

SA

SB

S2 S3 S4

1167 1167 1167

20
00

Snit Skur

Snit Skur

EST
0,000

SASB

15
0

84
0

12
5

84
0

19
25

19
50

100

195

25

Låge:
Lodrette facade træ profiler 118 x 21 mm
Vandrette lægter 25 x125 mm

Tag:
Sedum
22 mm tagkrydsfinér
100 x 100 mm spær

Stern bræt

Væg:
Vandrette facade brædder på langsider
og lodrette på gavle 118 x 21 mm.
100 x 100 mm stolper

Sokkel:
8 mm fibercement sat i grus Gulv:

Fliser på underlag
af grus og kapilærbrydene lag

61

Dato Konst. Kontrol. Godk.

Projektnr. Mål.

Tegnings nr. Rev.

Tegn.Rev

Dato Konst./Tegn. Kontrol./Godk.Rev Tekst.

As indicated

2020-08-24 KWP - -

1100042012

BO-VEST
Hyldespjældet - Bygningsdele

Skur
Skitse Skur

Skitse Skur

Hannemanns Allé 53
DK-2300 København S
+45 51 61 10 00
+45 51 61 10 01
www.ramboll.dk

BSN

FORELØBIGT TRYK 2020-08-24

MV - Plan

Snit Skur

Overvejelser fra BU

Tegning skur
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Fokusgruppernes arbejde
Materielgård
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Fokusgruppernes arbejde
Udearealer

Plantehoteller Der er blevet drøftet at plantehoteller kan kan være en løsning for at bevare bu-
ske og planter (træer er nok ikke en mulighed) 
Rydning i haver Der kan være behov for at rydde en mindre del af haverne langs facade for at 
give plads til stillads mv.
Planter på facader Der vil være behov for at rydde planter og buske der vokser på facaderne 
(og på skurene) da facaderne skal males
Planter på indgangssiden beskæres så der kan være plads til stillads mv. 

Der har været afholdt et par møder med UAU for at drøfte forhold ved renoveringen der 
påvirker udearealerne. Der er blevet drøftet:
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Byggeplads - foreløbig 



IDEOPLÆG
MATERIELGÅRD

PILOTPROJEKT
TØMMERSTRÆDE+ÅLESLIPPEN 

IDEOPLÆG
LÆGEKLINIK 

IDEOPLÆG
SKURE

DISPOSITIONS-/PROJEKTFORSLAG OG 
MYNDIGHEDSPROJEKT

UDBUDSPERIODE 
(UDBUDSLOVEN)

VALG AF 
ENTREPRENØRER

2020 2021 2022 2023 2024

Inddragelse af fokusgrupper

Informationsmøder

Aug. Jan. Jan. Jan. Jan.Sep. Apr. Apr.Juli Okt. Juli Okt.Okt. Nov. Dec. 

UDFØRSEL OG BYGGEPERIODE
BYGGELEDELSE, FAGSYN, 

PROJEKTOPFØLGNING

BEBOERPROCES

HELHEDSPLAN HYLDESPJÆLDET

UDBUDSPROJEKT
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Tidsplan og videre proces
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Beboerhensyn under renovering

14-DAGES VARSLING 

RENOVERING AF SKOLEPARKEN 

 
 
Dato: 02/03 - 2016 

 

 

 
Varslingsnr. BV02.3 

 
Bilag: Tegning – under 

genhusning 

 

Du skal huske at meddele dit forsikringsselskab, hvis du opbevarer indbo i container og at der er en 

renovering i gang i din bolig og kælderrum. 

Side 1 af 2 

Til beboerne på adressen: Hillerødholmsallé nr. 117 

 

Vi må beklage der ser sket en kommunikationsfejl og i har derfor ikke modtaget en 6 ugers varsling som planglagt. 

Varslingen ville have indeholdt samme informationer som denne. 

Hermed fremsendes en varsling vedrørende opstart af indvendig renovering og genhusning. 

 

 

 

 

 

 

 
Renoveringen af Skoleparken betyder, at du får ny altan, nyt køkken, badeværelse og nye vinduer. 

Du skal blive boende i din bolig noget af tiden, mens Skoleparken renoveres, men du genhuses, mens din bolig 

renoveres. Du skal vende tilbage til boligen, når dit nye køkken og badeværelse er brugbart. Flere detaljer 

færdiggøres efterfølgende. Altanen renoveres som det allersidste. 

 

Forventet tidspunkt for genhusning 

 
Opstart:  21/3 - 2016  

Afsluttet:  16/6 - 2016 

Ovennævnte tidsangivelse er kun vejledende. Såfremt der sker ændringer, vil der blive udsendt information herom. 

 

 
Nedpakke og flytte møbler – hvad kan du selv gøre? 

Når du skal genhuses, skal det meste af din bolig ryddes. Vedlagt er en tegning, der viser, hvor boligen skal ryddes, 

under din genhusning. 

 
Du skal selv pakke din bolig ned. Plast til afdækning af møbler udleveres af håndværkerne og du vil få udleveret 

flyttekasser til at pakke dine ejendele ned i. Større møbler skal om muligt skilles ad i mindre dele, så flyttefirmaet kan 

bære dem ud af boligen. Husk også at tømme dit køleskab og fryser, inden du genhuses.  

 
Genhusningsboligen er møbleret, og der er de mest nødvendige ting i køkkenet. Du skal derfor ikke medbringe dine 

møbler, når du genhuses. 

Byggetakten kendes ikke endnu, den vil blive planlagt i detaljer med entreprenøren  

Plantehotel!! 

Vi skal informere om 
adgangsveje

Vi skal informere om 
adgangsveje

Man kan gå i 
projektklinikken og se 

på plancher!!
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Information og kommunikation under renoveringen: 

• Hjemmeside

• Projektklinikken 
• Informationsmøder

• Varslinger 

• Byggenyt

• Øvrige skrivelser som fx information om forsikring

• Etape beboermøder (ikke afdelingsmøder)

• Plakater o.lign.

• Åbent hus

• Mv.

?

Følg med..

 

REFERAT:
FOKUSGRUPPEMØDE FACADER
Fokusgruppemøde nr. 01 facader, vinduer og døre
Afholdt: d. 2. juni kl. 17.00 – 18.30
Referat: d.15. juni 2020

Deltagere i fokusgruppe:
Poul Markussen – Byggeudvalg 
Gert Wandahl Pedersen – Byggeudvalg
Sif Enevold – Byggeudvalg
Anne Kirstine Tittmann – beboer 
Kjeld Nielsen – beboer
Lis Livornese – beboer
Dorrit Lauridsen – beboer
Henning Larsen – beboer
Leif Strandbech – beboer
Trine Storm – beboer

Kristian Overby – BO-VEST
Katja Waagepetersen – Rambøll 
Trine Relster – Rambøll

Introduktion 
Præsentation af deltagere og formål med møde. Rambøll introducerede forløb for arbejdet i 
fokusgrupperne og rammerne for dette arbejdet. Fokusgruppens arbejde tager udgangspunkt i 
helhedsplanen, Elementer der er indeholdt i helhedsplan blev gennemgået. 

Skodder
Arkitekternes (Rambøll) analyse har ikke kunne finde ’noget mønster i, hvordan de eksisterende 
skodder er placeret på boligerne. Hovedparten af skodderne er dog på 1. sal. 

Spørgsmål om skodder fremover kan være en del af at tilvalgs (katalog)? Ja det vil være en god 
ide at der kan udarbejdes et tilvalgskatalog hvor skodder kan vær et tilvalg. 

Det er en stor kvalitet at man kan åbne vinduer og have skodderne for; idet det mindsker 
indkigsgener og indbrud samt giver luftcirkulation i boligen. Det er vigtigt i forhold til skodderne at 
det ikke kun handler om at lukke varme ind og ud af boligen, men også om hvordan der kan 
skabes god luftcirkulation. 

Nogle har en krog i skodderne så man kan holde indbrud ude – det kan også blive en el af de nye 
skodder. 

Vinduer
Der arbejdes med at de nye vinduer bliver træ/aluvinduer.

Rambøll anbefaler at alle vinduer er udadgående, grundet tæthed, og drift og vedligehold. 

I forhold til nye vinduer er det meget vigtig at der bringes så meget lys som muligt ind i boligerne, 
da mange boliger er mørke. Der skal arbejdes på at få så meget lys til boligen – også selvom det 
er 3 lags vinduer. 

 

REFERAT: 
FOKUSGRUPPEMØDE MATERIELGÅRD

Fokusgruppemøde nr. 01 materielgård
Afholdt: d. 11. juni kl. 17.00 – 18.30
Referat: d.23. juni 2020

Deltagere i fokusgruppe:
Povl Markussen – Byggeudvalg
Søren Peter Kristensen – Byggeudvalg
Kjeld Nielsen – beboer fraværende 
Henrik Hansen – beboer
Patrick Wilson – beboer
Leif Strandbech– beboer
Christian Birk Hansen - beboer
Morten Rude – beboer

Kristian Seier – Rambøll 
Trine Relster – Rambøll (referent)

Baggrund  
Udarbejdelse af ideoplægget er en option, og dvs. at gennemførelse kun sker hvis der er tilslutning 
og finansiering til det. 

Der er afsat 2,8 mio. kr. fra helhedsplanen til renovering af materielgården. 

Et ideoplæg indeholder overordnede skitser, planer og prisoverslag. Der skal beskrives funktioner 
og et bud på kvadratmeter for disse funktioner. 

Drøftelse af det forslag der er tegnet af Friis og Molkte Arkitekter – dette projekt vil der ikke blive 
kigget på i sammenhæng med ideoplægget. Vi har ’friske’ øjne på udarbejdelsen af ideoplægget. 

Funktioner
Klunserne er de frivilligere der passer og driver genbrugsgården. 

Der skal ikke være driftskontor i materielgåden; det skal blive på Torvet. Driften er generelt ikke 
interesseret i at have boerne rendende. Input fra driften skal indtænkes og implementeres i 
ideoplægget. 

Det er også svært for beboerne at forestille sig at der kan deles med driften.

Der skal må gerne komme beboere ind, men det skal kun være i åbningstiden. Huset må meget 
gerne have synlighed – og være inviterende. 

Bygningen er tænkt som en helhed – og er også porten ind til bebyggelsen (fra denne side).

Det er vigtigt ikke at låse sig fast i, at der kun er de containere som der er i dag – det er at vigtigt 
at fremtidssikre og bygge til fremtiden. Behovet for containere vil også være styrende for 
pladsbehovet. Drøftelse af om de store containere kan stå der hvor der er skurvogne? Nej der vil 
være for lidt plads. Det skal udarbejdes overblik over containere og dem der henter dem. 

 

REFERAT:  
FOKUSGRUPPEMØDE FACADER 
 
Fokusgruppemøde nr. 03 facader, vinduer og døre 
Afholdt: d. 1. september kl. 19.00 – 20.30 
Referat: d. 18. september 2020 
 
Deltagere i fokusgruppe: 
Poul Markussen – Byggeudvalg  
Gert Wandahl Pedersen – Byggeudvalg 
Sif Enevold – Byggeudvalg 
Anne Kirstine Tittmann – beboer  
Dorrit Lauridsen – beboer 
Leif Strandbech – beboer 
Trine Storm – beboer 
Lis Liveornse - beboer 
Katja Waagepetersen – Rambøll  
 

 
 
Fraværende 
Trine Relster – Rambøll 
Kristian Overby – BO-VEST 

 
Introduktion  
Rambøll introducerede punkter for det videre arbejde i fokusgruppen og samlede op på input fra 
forrige møde. Fokusgruppens arbejde tager udgangspunkt i helhedsplanen.   
 
Skodder 
Der vil blive opstillet – ikke monteret – et eksempel på skodder i prøveboligen, Tømrerstræde 17. 
Skodden bliver fremstillet i sort aluminium. Der var i fokusgruppen drøftelse af hvorvidt skodder, 
der bliver opsat ved tilvalg skal kombineres med indadgående vinduer. Rambøll understreger, at 
det ikke er muligt at have udadgående vinduer, hvis man har skodder samme sted.  
 
Vinduer (indadgående/udadgående): 
Der er enighed om at få vindueskarme hvis vinduerne er udadgående. Hvis der er skodder, skal 
vinduet være indadgående. Der er bedre lysindfaldet ved de udadgående vinduer, da de har 
mindre ramme. I prøveboligen blev børnesikring på vinduerne testet, og der var bred enighed om 
at disse er for besværlige at ’frigøre’, da det kræver at man bruger begge hænder for at åbne 
dem. Dette er den eneste type af børnesikring der kan fås. Derfor fravælges børnesikringen.  
 
Drøftelse om hvorvidt man skal blande indadgående og udadgående vinduer. Der var snak om to 
scenarier. Scenarie 1: De boliger hvor der er skodder eller bliver tilvalgt skodder skal have 
indadgående vinduer. Scenarie 2: Alle skal have indadgående vinduer. Der var snak om at 
skodderne giver mulighed for at lufte ud, uden at få vand/regn ind. Der var desuden drøftelse om 
hvorvidt man kan have vinduet åbent når det regner. Kan det lade sig gøre kun at åbne det en 
smule? Der er ønske om at finde ud af om man kan tyverisikre dem? Rambøll understreger at nye 
vinduer også vil forbedre indeklimaet og sikre at vand ikke kommer ind (hvis lukket).  
 
Der er enighed i fokusgruppen om at det vil være bedst at få mest muligt lys ind i boligen, derfor 
er de udadgående vinduer også attraktive. Det understreges at vinduerne skal være pudsevenlige.  

 

REFERAT:  
FOKUSGRUPPEMØDE FACADER 
 
Fokusgruppemøde nr. 04 facader, vinduer og døre 
Afholdt: d. 24. september kl. 19.00 – 20.30 
Referat: d. 1. oktober 2020 
 
Deltagere i fokusgruppe: 
Poul Markussen – Byggeudvalg  
Gert Wandahl Pedersen – Byggeudvalg 
Sif Enevold – Byggeudvalg 
Anne Kirstine Tittmann – beboer  
Leif Strandbech – beboer 
Trine Storm – beboer 
Katja Waagepetersen – Rambøll  
Trine Relster – Rambøll 
 
Fraværende 
Lis Livornese - beboer 
Dorrit Lauridsen – beboer 
Kristian Overby – BO-VEST 

 
Introduktion  
Der er stadig en del punkter til afklaring. 
 
 
Skodder 
Der vil blive opstillet – ikke monteret – et eksempel på skodder i prøveboligen,  
Der er 3 ugers leverancetid på skodden, så det afventes stadig. Den bliver opstillet som eksempel i 
boligen på Tømrerstræde 17.    
 
 
Trappe 
Der afventer stadig levering af prøve på trappe. Som tidligere nævnt var betontrappen bestilt 
inden der kom forslag om ståltrappe og derfor er det også en betontrappe der blive monteret.  
 
Udformning af de nye trapper giver Rambøll udfordringer fordi er er en del krav er skal overholdes 
i forhold til bygningsreglementet, hældning, mv. der arbejdet i øjeblikket på ligeløbstrappe, dvs. i 
ét løb, men der kommer til at gå helt ned til hjørnet. Der er 7 ligeløbstrapper der er for stejle, og 
der foregår derfor dialog med kommunen. Hvis kommunen ikke godkender disse trapper, så må 
der være dialog med Landsbyggefonden i forhold til støtte af følgearbejder.  
 
Repos udenfor døren ved trappen skal være på minimum 1,70 m. langs facaden (ifølge 
bygningsreglementet) og derfor skal døren være indadgående. 
 
Alle trapper og trapperepos bliver udbedret. Der vil blive foretaget en registrering af 
landskabsarkitekten.  
 
Fordel og ulemper på hh. berton- og ståltrappe blev gennemgået: 
Ståltrappe: Overordnet ser en ståltrappe letter ud i udtrykket, kan nemmere udskiftes i fremtiden 
og har en lettere montering.  Ulemperne kan være at de kan opleves som gyngende, og ’larme 

 

REFERAT:  
FOKUSGRUPPEMØDE FACADER 
 
Fokusgruppemøde nr. 04 facader, vinduer og døre 
Afholdt: d. 24. september kl. 19.00 – 20.30 
Referat: d. 1. oktober 2020 
 
Deltagere i fokusgruppe: 
Poul Markussen – Byggeudvalg  
Gert Wandahl Pedersen – Byggeudvalg 
Sif Enevold – Byggeudvalg 
Anne Kirstine Tittmann – beboer  
Leif Strandbech – beboer 
Trine Storm – beboer 
Katja Waagepetersen – Rambøll  
Trine Relster – Rambøll 
 
Fraværende 
Lis Livornese - beboer 
Dorrit Lauridsen – beboer 
Kristian Overby – BO-VEST 

 
Introduktion  
Der er stadig en del punkter til afklaring. 
 
 
Skodder 
Der vil blive opstillet – ikke monteret – et eksempel på skodder i prøveboligen,  
Der er 3 ugers leverancetid på skodden, så det afventes stadig. Den bliver opstillet som eksempel i 
boligen på Tømrerstræde 17.    
 
 
Trappe 
Der afventer stadig levering af prøve på trappe. Som tidligere nævnt var betontrappen bestilt 
inden der kom forslag om ståltrappe og derfor er det også en betontrappe der blive monteret.  
 
Udformning af de nye trapper giver Rambøll udfordringer fordi er er en del krav er skal overholdes 
i forhold til bygningsreglementet, hældning, mv. der arbejdet i øjeblikket på ligeløbstrappe, dvs. i 
ét løb, men der kommer til at gå helt ned til hjørnet. Der er 7 ligeløbstrapper der er for stejle, og 
der foregår derfor dialog med kommunen. Hvis kommunen ikke godkender disse trapper, så må 
der være dialog med Landsbyggefonden i forhold til støtte af følgearbejder.  
 
Repos udenfor døren ved trappen skal være på minimum 1,70 m. langs facaden (ifølge 
bygningsreglementet) og derfor skal døren være indadgående. 
 
Alle trapper og trapperepos bliver udbedret. Der vil blive foretaget en registrering af 
landskabsarkitekten.  
 
Fordel og ulemper på hh. berton- og ståltrappe blev gennemgået: 
Ståltrappe: Overordnet ser en ståltrappe letter ud i udtrykket, kan nemmere udskiftes i fremtiden 
og har en lettere montering.  Ulemperne kan være at de kan opleves som gyngende, og ’larme 


